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PM 2008: RVIII (Dnr 328-5274/2007) 

 

 

Olympisk schackturnering i Stockholm 2012 
Förfrågan från Sveriges Schackförbund 

 

 

Borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 

1. Stockholms stad uttalar en i grunden positiv inställning till att Sveriges 

Schackförbund ansöker om värdskapet för den olympiska schackturneringen 

år 2012 med Stockholms stad som värdstad. 

2. Sveriges Schackförbunds förfrågan om stöd för en formell ansökan med hän-

visning till den betydande osäkerhet som finns kring evenemangets finansie-

ring avstyrks. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Madeleine Sjöstedt anför följande. 

 

Ärendet 

 

Sveriges Schackförbund har för avsikt att söka värdskapet för den Olympiska 

schackturneringen år 2012 med Stockholms stad som värdstad. Turneringen pågår 

under två veckor och man planerar att förlägga den till juli månad vilket skulle sam-

manfalla med firandet av 100-årsjubileumet av de Olympiska sommarspelen i Stock-

holm 1912. 

I olympiska schackturneringar koras inga individuella medaljörer utan det är en 

lagtävling mellan nationer. Både manliga och kvinnliga lag deltar. Schackförbundet 

räknar med att 140 länder kommer att vara representerade och att antalet tävlande, 

inklusive ledare, funktionärer och domare kommer att uppgå till cirka 2 500 perso-

ner. Schackmästerskap följs av miljontals människor världen över och ett evenemang 

i Stockholm skulle bidra till den internationella marknadsföringen av staden. 

Enligt schackförbundets preliminära beräkningar kommer ett Schack-OS i Stock-

holm att omsätta 60 mnkr. Dessa kostnader kommer att behöva täckas i huvudsak av 

stöd och sponsring från näringslivet. Schackförbundet bedömer att det har goda kon-

takter med ledande företag och personer i näringslivet, men pekar på att näringslivets 

intresse är avhängigt av att staden visar ett tydligt engagemang för arrangemanget. 

Ansökningsavgiften är 10 000 Euro och en ansökan måste stödjas av en bankgaranti 

motsvarande 3 mnkr. 

Sveriges och Stockholms Schackförbund ser gärna att staden genom kommunsty-

relsen uttalar sitt intresse för Stockholm som värdstad och att Stockholm Visitors 

Board tillsammans med förbundet snarast påbörjar arbetet med en formell ansökan 

om värdskapet för den Olympiska schackturneringen 2012. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret. 
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Stadsledningskontoret anser att det redovisade underlaget i ärendet är alltför brist-

fälligt och vagt för att ligga till grund för stadens beslut att stödja en formell ansökan 

om värdskapet 2012. 

 

Mina synpunkter 

 

Stockholmarna och de som besöker vår huvudstad ska erbjudas upplevelser inom 

såväl idrott som kultur. Staden bedriver också ett målmedvetet arbete för att få fler 

evenemang till Stockholm. Därför välkomnar jag att Sveriges Schackförbund är vil-

liga att söka värdskap för den olympiska schackturneringen 2012. 

Men värdskap för större arrangemang är förenat med risker, inte minst ekonomis-

ka, och kräver noggranna förberedelser och en stabil bas redan i inledningsskedet för 

att inte skapa problem för arrangörer, deltagare och besökare. Därför ställer Stock-

holms stad vissa grundläggande krav för att kunna delta som partner i evenemang av 

större karaktär. 

Den ansökan som inkommit till staden innehåller sådana osäkerheter i den eko-

nomiska kalkylen på både intäkts- som kostnadssidan att det inte vore ansvarsfullt att 

lämna de ekonomiska garantier som begärs.  

Jag anser att vi som huvudstad har ett ansvar inte bara att bidra till den internatio-

nella marknadsföringen av Sverige utan även att upprätta och följa tydliga regler 

kring evenemangsverksamheten så att de evenemang staden engagerar sig i blir lyck-

ade för samtliga inblandade parter. 

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 

1. Stockholms stad uttalar en i grunden positiv inställning till att Sveriges 

Schackförbund ansöker om värdskapet för den olympiska schackturneringen 

år 2012 med Stockholms stad som värdstad. 

2. Sveriges Schackförbunds förfrågan om stöd för en formell ansökan med 

hänvisning till den betydande osäkerhet som finns kring evenemangets fi-

nansiering avstyrks. 

 

Stockholm den 12 juni 2008  

 

MADELEINE SJÖSTEDT 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Reservation anfördes av borgarrådet Carin Jämtin (s) enligt följande.  

 

Jag föreslår borgarrådsberedningen föreslå kommunstyrelsen besluta att 

1. Återremittera ärendet. 

2. I dialog med Sveriges och Stockholms schackförbund aktivt finna lösningar som möj-

liggör att schack-OS kan genomföras i Stockholm 2012. 

3. Därutöver anföra följande. 

 

Staden ska sträva efter att få så många evenemangs som möjligt till Stockholm. Stödet kan 

dels vara ekonomiskt men staden ska även vara behjälplig i att undanröja även andra former 

av hinder. Lotsfunktionen på Stockholm Visitors Board spelar här en viktig roll. Stockholm 
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kan på flera sätt bli bättre som evenemangsstad, bland annat genom att inspireras av Göte-

borg. 

I det aktuella ärendet finns inte redovisat, varken vad staden är beredd att bidra med för att 

möjliggöra evenemanget, eller vilka kontakter staden haft med Sveriges eller Stockholms 

schackförbund.  

Staden uttalar i ärendet ett stöd för evenemanget. Det redovisas dock inte vilka former det 

stödet ska få. Det behöver inte nödvändigtvis innebära bara ett ekonomiskt stöd. Ärendet bör 

kompletteras med en redovisning av vad staden avser göra och vilka kontakter man haft med 

schackförbundet. 
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ÄRENDET 

 

Sveriges Schackförbund har för avsikt att söka värdskapet för den Olympiska 

schackturneringen år 2012 med Stockholms stad som värdstad. Turneringen pågår 

under två veckor och man planerar att förlägga den till juli månad vilket skulle sam-

manfalla med firandet av 100-årsjubileumet av de Olympiska sommarspelen i Stock-

holm 1912. 

I olympiska schackturneringar koras inga individuella medaljörer utan det är en 

lagtävling mellan nationer. Både manliga och kvinnliga lag deltar. Schackförbundet 

räknar med att 140 länder kommer att vara representerade och att antalet tävlande, 

inklusive ledare, funktionärer och domare kommer att uppgå till cirka 2 500 perso-

ner. Schackmästerskap följs av miljontals människor världen över och ett evenemang 

i Stockholm skulle bidra till den internationella marknadsföringen av staden. 

Enligt schackförbundets preliminära beräkningar kommer ett Schack-OS i Stock-

holm att omsätta 60 mnkr. Dessa kostnader kommer att behöva täckas av i huvudsak 

av stöd och sponsring från näringslivet. Schackförbundet bedömer att det har goda 

kontakter med ledande företag och personer i näringslivet, men pekar på att närings-

livets intresse är avhängigt av att staden visar ett tydligt engagemang för arrange-

manget. Ansökningsavgiften är 10 000 Euro och en ansökan måste stödjas av en 

bankgaranti motsvarande 3 mnkr. 

Sveriges och Stockholms Schackförbund ser gärna att staden genom kommunsty-

relsen uttalar sitt intresse för Stockholm som värdstad och att Stockholm Visitors 

Board tillsammans med förbundet snarast påbörjar arbetet med en formell ansökan 

om värdskapet för den Olympiska schackturneringen 2012. 

 

BEREDNING 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret. 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 10 mars 2008 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Stadsledningskontoret är i grunden positivt inställda till denna typ av evenemang och en 

olympisk schackturnering år 2012 skulle passa väl in med firandet av 100-årsjubileumet av de 

Olympiska sommarspelen i Stockholm 1912.  

Stadsledningskontoret anser dock att det redovisade underlaget i ärendet är alltför bristfäl-

ligt och vagt för att ligga till grund för stadens beslut att stödja en formell ansökan om värd-

skapet 2012. Kontoret vill understryka att en ansökan från Sveriges och Stockholms sida 

förutsätter en trovärdig finansiering av arrangemanget, vilket i dagsläget saknas.  

Stadsledningskontoret bedömer att det finns en betydande osäkerhet om de slutliga kost-

naderna och intäkterna för ett schack-OS i Stockholm. Stockholms schackförbund har inte 

tillräckligt undersökt näringslivets intresse att stödja evenemanget och tiden fram till dess att 

ansökningstiden går ut den 30 april 2008 är knapp. Den kostnadsbudget som bifogats baseras 

på underlaget till budgeten för de olympiska schackturneringarna i Dresden hösten 2008. 

Kostnaderna är således inte baserade på utfall och är inte beräknade utifrån de faktiska kost-

naderna i Stockholm. Det innebär att kostnaderna för ett schack-OS i Stockholm kan komma 

att överstiga de beräknade 60 mnkr. Någon intäktsbudget har inte presenterats.  

I avsaknad av en trovärdig finansieringsplan kan stadsledningskontoret inte förorda att 

kommunstyrelsen uttalar sitt stöd för att Sverige ansöker om värdskapet för den olympiska 

schackturneringen år 2012 med Stockholms stad som värdstad.  


